
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. april 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 485 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 485:

’’Det fremgår af ”katalog over referencetakster 2010”, at de 6 mest effektive 
sygehuse udfører behandling til en pris, der ligger ca. 30 pct. under gennem-
snittet på offentlige sygehuse. Hvor mange milliarder kan der spares, hvis alle 
offentlige sygehuse var lige så effektive som de 6 mest effektive? ”

Svar:
Referencetakstkataloget giver ikke mulighed for at foretage generelle vurde-
ringer af forskelle i de offentlige sygehuses effektivitet. Dette skyldes bl.a., at 
der er udmeldt tre referencetakster pr. behandlingstype baseret på de 25, 33 
og 50 pct. mest effektive offentlige sygehuse for hvert behandlingsområde. Det 
er dermed en meget bred vifte af offentlige sygehuse, der indgår i takstfast-
sættelsen.

Referencetakstkataloget er udarbejdet som et støtteværktøj til brug for for-
handlingerne mellem Danske Regioner og de private sygehuse om aftaler un-
der det udvidede frie sygehusvalg. Der er som følge heraf fastsat reference-
takster for de behandlingsområder, hvor det udvidede frie sygehusvalg finder 
anvendelse. 
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